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در چند ســال اخیر با شــدت گرفتن مداخلات انسانی و 
همچنیــن تغییر اقلیــم، اغلب اخبــار ناامیدکننده ای از 
وضعیت تالاب های فارس به گوش می رسد.به گزارش ایلنا، 
پس از بارش باران های پاییزی برخی  تالاب های  اســتان 
مانند طشــک و هفت برم به دلیل داشــتن آب از قبل تا 
حدودی آبگیری شــدند، اما در فصــل بارندگی وضعیت 
بیشتر تالاب های اســتان همچنان بحرانی و خشک است.

از سوی دیگر کشاورزان هم، هنوز به این نتیجه نرسیده اند 
که کشــت و آبیاری به شیوه سنتی، موجب نابودی بخش 
کشــاورزی خواهد بود و اگر الگوی کشت به همین منوال 
ادامــه پیدا کند، وضعیت تالاب ها در آینده ای نزدیک بدتر 

هم خواهد شد.
به گفته کارشناســان محیط زیســت  برای خشــکیدگی 
تالاب ها و تأمین حقابه آنها چند راهکار وجود دارد که اول 
تامین حقابه تالاب ها در زمستان است تا کشاورزان نتوانند 
این آب را برداشــت کنند و از طرفی باید با تمام ابزارهای 
قانونی و اجرایی، جلوی برداشت غیرمجاز آب های سطحی 
و زیرزمینی گرفته شود.بخش کشاورزی به عنوان مصرف 
کننده اصلی آب با توسعه ناپایدار و فراتر از ظرفیت در کنار 
وزارت نیرو که با احداث ســدها فرصت را برای بهره بردار 
ی های مجــاز و غیرمجاز فراهم می کننــد مقصران اصلی 
خشک شدن تالاب ها هســتند.در حوزه آبریز بختگان نیز 
اگر مدیریت آب و خاک در تالاب به شکلی صحیح صورت 
می گرفت، امروز شاهد خشک شــدن آن نبودیم.آب های 
زیرزمینی اطراف طشک و بختگان شور شده اند و این شور 
شــدن از چند سال قبل شروع شده و با سرعت زیادی در 
حال افزایش اســت؛ دلیل این امرهم ورود شورابه از طرف 
بختگان است که ســفره های آب زیرزمینی را تحت تاثیر 
قرار داده است. تهدید دیگری  هم در حوزه بختگان وجود 
دارد و تبدیل این تالاب ها به کانون های گرد و غباراســت؛ 
این پهنه 130 هزار هکتاری با بدل شــدن به کانون گرد 
و غبار می تواند آســیب های زیادی برای کشاورزی داشته 
باشد. انتقال نمک از بستر دریاچه شوری اراضی را تشدید 

و باغات دیم را نابود خواهد کرد.
 تالاب پریشــان یکی دیگر از تالاب های مهم اســتان نیز 
حــال و روز خوشــی ندارد و بیــش از 1000 چاه مجاز و 

غیر مجاز اســت، حال آنکه این تالاب بزرگترین تالاب آب 
شیرین در کشور بوده و از سوی یونسکو، به عنوان ذخیره 
گاه زیســتی نام گذاری شده است.در حال حاضر با خشک 
شدن پریشان و ارژن و از دست رفتن رطوبت جوی منطقه، 
بخشی از تنوع زیستی منطقه از بین رفته و بخشی دیگر به 
خطر افتاده است.تالاب مهارلو هم که رطوبت دشت شیراز 
و سروستان را تأمین می کند، با توجه به پدیده خشکسالی 
و کمی بارندگی که سالهاســت استان فارس با آن دست و 
پنجه نرم می کند، شــرایط برای ورود ریزگردها مهیا کرده 

است.
معاون محیط زیســت فارس در این خصــوص می گوید: 
تالاب های فارس اگر احیا و کنترل نشــوند منشا ریزگردها 
خواهند شــد.نبی الله مــرادی می افزاید: اگــر عرصه های 
طبیعی را حفظ کنیم می توان امید داشــت که هوای پاک 
داشــته باشیم اما اگر آن را از دست بدهیم هوای پاک هم 

وجود نخواهد داشــت.وی با ابراز نگرانی از اینکه اشــتغال 
استان بر محور کشــاورزی بنا گذاشته شده است، عنوان 
می کند: منابع آب را از دســت داده ایم و از زمانی که سد 
درودزن در بالا دست بختگان احداث شد رها سازی آب از 
ســد برای تالاب ها اتفاق نمی افتد.مرادی ادامه می دهد:  از 
سال ۹۸ برنامه حقابه تالاب ها مطرح شد و ۴0 میلیون متر 
مکعب رقم خورد و سال ۹۹ نیز ۵۵ میلیون متر مکعب رها 
و سال 1۴00به دلیل مشکلات آبی رهاسازی نشد و نگرانی 

کمبود منابع آب شرب وجود داشت. 
معاون محیط زیســت فارس می گوید: در ســال جاری با 
آبگیری هایی که انجام شــد و طبق مصوبه ســتاد احیای 
تالاب های فارس بنا شد امســال 100 میلیون مترمکعب 
در چند مرحله رها ســازی داشته باشیم و مرحله اول در 
همین ماه رقم می خــورد و در هر بار کمتر از ۲0 میلیون 
متر مکعب نخواهد بود.او با اشاره به اینکه برای بختگان در 

شرایط خشکســالی حداقل  ۷00 میلیون متر مکعب آب 
نیاز اســت، خاطرنشــان می کند: متولی آب در کل کشور 
وزارت نیرو اســت و  براســاس ضوابط و قوانین این اتفاق 
صورت می گیرد که به دلیل آنکه در چند ســال اخیر این 

رهاسازی انجام نمی شد؛ امروز سخت خواهد بود.
مرادی با بیــان اینکه به یک برنامه پلکانی بلند نیاز داریم  
تا حداقل های نیاز بختگان تامین شــود ، تصریح می کند: 
بختگان زنده اســت و امید به زندگــی در آن وجود دارد 
و امســال پرنده های مهاجر زیادی بــه تالاب آمده اند.وی 
می گوید: اگر در بســتر بختگان آب باشد فلامینگوها هیچ 
نیازی به کمک مردم نخواهند داشــت و اگر این رهاسازی 
آب انجام شــود پرندگان مهاجر به سلامت عبور خواهند 
کرد.مدیــرکل محیط زیســت فارس نیــز  در این رابطه 
می گوید: امیدوار به بارندگی های پیش رو هســتیم که آب 
تالاب با این بارش ها تامین شود و نیازی به رها سازی آب 
نداشــته باشیم.عطاالله پورشیرزاد با بیان اینکه اگر موضوع 
را کمی فنی تر  بررســی کنیم و نظرات اهل فن را داشته 
باشــیم با حقابه تالاب آن جانی را که باید نمی گیرد، ادامه 
می دهد: نوع کشــاورزی ما ناپایدار است و به دستگاه های 
متولی آب هشدار دادیم دراین خصوص نیاز است تا وزارت 
نیــرو و جهاد کشــاورزی برنامه ریزی هایــی انجام دهند.

وی می افزاید: اگر توانســتیم منابــع آب را مدیریت کنیم 
و برداشــت غیرمجاز از چاه های آب نداشــته باشیم تالاب 
هم احیا می شــود. مدیرکل محیط زیســت فارس تصریح 
می کند: سوء مدیریت تالاب های فارس را خشکانده است.

وی با اشــاره به احداث کارخانه آهن اسفنجی در نزدیکی 
تالاب بختــگان، می گوید: ارزیابی ایــن کارخانه در حال 
پیگیری است  و هنوز بررسی آن در سازمان محیط زیست 

در حال مطالعه است.
پورشــیرزاد با بیان اینکه اســتقرار صنایــع  در هر نقطه 
ای سنجیده می شــود، ادامه می دهد: از مدیر کارخانه در 
خصوص نحوه تامین آب پرســیده شده است، و قرار است 
آب کارخانه از خلیج فارس تامین شــود و حق برداشــت 
از آب های زیر زمینــی را ندارند.وی می گوید: تا زمانی که 
ابلاغیه از سوی سازمان محیط زیست کشور نرسد موافقتی 

صورت نخواهد گرفت.

تالاب های فارس اگر احیاء نشوند منشا ریزگردها خواهند شد

سوء مدیریت، تالاب های فارس را خشکاند
سرویس دهی خط کانتینری چابهار به شرق دور

 هر دو هفته یکبار
گروه شهرســتانها: مدیرعامل شــرکت حمل کانتینری گروه کشــتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه علی رغم افزایش چشمگیر عملیات حمل 
بار از ســوی گروه کشتیرانی در سال گذشــته، امسال نیز رکورد سال قبل در 
بخش حمل کانتینری شکسته خواهد شد، گفت: از این پس هر دو هفته یکبار 
کشــتی های کانتینری با ظرفیت بالا به صورت مســتقیم از خاور دور به بندر 
چابهار تردد خواهند داشــت.به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل منطقه 
آزاد چابهار به نقل از کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران، کاپیتان مجید سجده 
با اعلام اینکه شــرکت حمل کانتینری گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
امســال نیز در تداوم رویکرد ارزش آفرینی ســال قبل رکورد حمل کانتینر را 
شکسته است، تصریح کرد: برآورد ما در بخش حمل بار کانتینری آن است که 
تا پایان سال جاری رکورد سال قبل خود را در عملیات حمل کانتینر به مقدار 

1۵ درصد افزایش دهیم.
وی با تأکیــد بر اینکه در حال راه اندازی خطــوط جدید حمل بار کانتینری 
به بنادر مختلف هســتیم، به ورود نخســتین شــناور کانتینری این شرکت با 
ظرفیــت TEU ۶۵00 کانتینر به بندر چابهار اشــاره کرد و گفت: ایجاد خط 
منظم کانتینری از/به چابهار-شرق دور، دستاوردی ملی برای گروه کشتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران به خصوص حمل و نقل کانتینری این گروه است.کاپیتان 
ســجده درخصوص فعالیت این خط منظم کانتینری تصریح کرد: از این پس 
هر دو هفته یکبار کشــتی های کانتینری با ظرفیت بالا به صورت مســتقیم از 
خاور دور به بندر چابهار تردد خواهند داشت و این اقدام استمرار می یابد.وی با 
تأکید بر اینکه سازمان منطقه آزاد چابهار و سازمان بنادر و دریانوردی در زمینه 
راه انــدازی خط کانتینری به بندر چابهار، همکاری خوبی با گروه کشــتیرانی 
جمهوری اسلامی ایران داشته اند، ابراز امیدواری کرد با برنامه ریزی های صورت 
گرفته در زمینه توسعه ترانزیت و رونق کریدور شمال-جنوب توفیقات بیشتری 

نصیب گروه کشتیرانی شود.
مدیرعامل شــرکت حمل کانتینری گروه کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
در ادامه اظهــارات خود با یادآوری اینکه در حال حاضر کشــتی های بزرگتر 
کانتینری این شــرکت با ظرفیت 1۴ هزار و ۵00 تــی ای یو به دلیل امکانات 
محــدود بندر چابهار، امکان پهلوگیری در این بندر را ندارند، افزود: در صورت 
نصب گنتــری کرین ها در بندر چابهار این محدودیــت نیز تا حد زیادی رفع 
خواهد شد.وی در عین حال تأکید کرد: مهم ترین عوامل برای توسعه ترانزیت 
از بندر چابهار، توسعه پسکرانه این بندر در بخش های مختلف جاده ای و ریلی 
است.ســجده در پایان اظهارات خود از دیگر موانع عدم توسعه ترانزیت از بندر 
چابهــار به بالا بودن کرایۀ حمل زمینی از این بندر اشــاره کرد و گفت: حمل 
جاده ای کانتینر از این بندر به اصطلاح دو سر بار نیست؛ اما اگر کانتینر ها دوسر 
بار شوند مطمئناً امکان توسعه فعالیت ها بیش از پیش وجود دارد و بندر چابهار 
می تواند شــانه به شانه بندر عباس توســعه یابد. البته ترانزیت منطقه از چند 
مســیر در حال رخ دادن است. از سمت شرق پاکستان بسیار فعال است، بندر 
کراچی و گوادر زیرساخت های بسیار مناسبی را فراهم کرده اند. از سوی دیگر 
بندر ام القصر عراق در حال توسعه است که در این میان بندر چابهار می تواند 
نقش بســیار مهمی را ایفا نماید و بر این اساس در صورتیکه پسکرانه، خط راه 

آهن و جاده توسعه یابد مطمئناً بندر چابهار بیش از این فعال خواهد شد.

ظرفیت های تولید گیاهان دارویی در فارس
 مغفول مانده است

معاون گردشگری اســتاندار فارس گفت: نه تنها در استان فارس بلکه در کل 
کشــور ظرفیت های بالقوه ای در تولید گیاهــان دارویی وجود دارد که مغفول 
مانده اســت.به گزارش خبرگزاری مهر، محمد فرخ زاده در شورای گردشگری 
سلامت استان فارس با اشاره به ظرفیت فوق العاده استان فارس در حوزه های 
مختلف گردشــگری از جمله گردشــگری غذا، گردشــگری دارو، گردشگری 
کشــاورزی و سایر شقوق گردشگری خاطر نشان کرد: نه تنها در استان فارس 
بلکه در کل کشــور ظرفیت های بالقوه ای زیادی وجود دارد که مغفول مانده 
است و استفاده از هر کدام می تواند موجب جذب گردشگر داخلی و خارجی با 
سلایق گوناگون شود. فرخ زاده با بیان اینکه در حال حاضر تعداد ۴۷ نوع گیاه 
دارویی در سطح استان زیر کشت می باشد که از این تعداد شهرستان فیروزآباد 
با تنوع 1۵ گیاه دارویی و مرودشــت 13 گیاه دارو بیشترین سهم را در استان 
دارند و بقیه شهرستان ها با تنوع بین ۲ تا ۸ گیاه دارویی در جایگاه های بعدی 
قــرار گرفته اند گفت صنعت گیاهان دارویی بــه عنوان یک صنعتی که هرچه 
محصول در آن تولید شــود در دنیا به ویژه کشــورهای آسیای غربی و شرقی 
همواره خواهان دارد و لازم است بر آموزش، فرهنگ سازی و تسهیل گری برای 
رفع مشــکلات موجود برای ارتقا این صنعت تلاش کرد.بــه اعتقاد فرخ زاده، 
وجود ۵۷ شــرکت دارای مجوز در حوزه گیاهان دارویی در سطح استان که در 
این بین شهرستان جهرم با تعداد 1۹ شرکت بیشترین سهم را داراست، نشان 
از فعالیت های بســیار خوب فارس در این حوزه اســت که هم اکنون با جمع 
کردن، هم افزایی، تقسیم کار و تمرکز بر فعالیت های نیمه تمام، استان فارس 

می تواند خیز بلندی در راستای به ثمر نشاندن این صنعت بردارد.

معرفی رشت به عنوان سومین شهر صنایع دستی 
کشور در یونسکو

رئیس شــورای شــهر رشــت از ثبت نام رشت به عنوان شــهر صنایع دستی 
در یونســکو خبر داد و گفت: نام رشــت بعــد از اصفهان و شــیراز به عنوان 
سومین شــهر صنایع دستی کشور در یونسکو ثبت می شــود.به گزارش ایلنا 
از رشت،محمدحســین واثق کارگرنیا در شصت و نهمین جلسه علنی شورای 
اسلامی شهر رشــت با اشاره به تشــکیل دومین نشست تخصصی گردشگری 
محور مقاومت در این شــهر، بیان کرد: وجود شــخصیت های مهم تاریخی در 
رشــت همچون شــهید میرزا کوچک خان جنگلی، ظرفیت ارزشمندی برای 
این شهر در حوزه تقویت گردشگری محور مقاومت است.واثق کارگرنیا با بیان 
اینکه گردشــگری زیارتی در رشــت مورد غفلت واقع شده است، گفت: وجود 
سردار جنگل و همچنین قرارگیری بارگاه خواهر امام رضا )ع( در رشت فرصت 
خوبی در گردشــگری سیاحتی و زیارتی فراهم کرده که باید به آن توجه شود.

وی از ثبت نام رشت به عنوان شهر صنایع دستی در یونسکو خبر داد و افزود: 
نام رشت بعد از اصفهان و شــیراز به عنوان سومین شهر صنایع دستی کشور 

در یونسکو ثبت می شود.
رئیس شورای اسلامی شهر رشت با اشاره به عملکرد موفق در مدیریت مصرف 
برق در تابســتان امسال، بیان کرد: کاهش خاموشــی برق در تابستان امسال 
نتیجه عملکرد خوب مدیریتی و مشارکت شهروندان بوده است.واثق کارگرنیا 
با اشــاره به گلایه رشــتوندان از خاموشــی معابر در نقاط مختلف شهر، بیان 
کرد: خاموشــی معابر در تقاطع مختلف شهر رشت موجب آزرده خاطر شدن 

شهروندان شده است.

سوخت نیروگاه های مازندران
 تامین شده است

اســتاندار مازنــدران گفت: بــه رغم افزایــش مصرف گاز در تامین ســوخت 
نیروگاه های استان مشکلی نداشته ایم و سوخت مورد نیاز ذخیره شده است.به 
گزارش مهر، سید محمود حسینی پور در ستاد مدیریت بحران استان با اظهار 
اینکه در تأمین سوخت دو نیروگاه بزرگ استان تاکنون مشکلی نداشتیم، اظهار 
داشــت: به رغم آنکه گاز دو نیروگاه قطع شد اما در نیروگاه نکاه 3۲0 میلیون 
لیتر و در نیروگاه کاسپین برای 1۴ روز سوخت ذخیره شده است.وی با اشاره 
به افزایش مصرف گاز و رســیدن به ۴0 میلیون مترمکعب اظهار داشت: پایان 
هر هفته حدود دو میلیون نفر به جمعیت استان افزوده می شود و به رغم این 
با اقدامات صورت گرفته، مصرف گاز در استان مدیریت شده است.وی از قطع 
گاز هشت هزار ویلای خالی از سکنه و غیربومی در استان خبر داد و گفت: گاز 
پلاژه های دولتی نیز به دلیل مصرف بالا بســته شــده است.استاندار مازندران 
با اظهار اینکه صنایع نیز به ســمت ســوخت جایگزین هدایت شــدند، گفت: 
سالن های پذیرایی و ورزشی نیز برای تأمین گاز پایدار بخش خانگی همکاری 
خوبی داشته اند.حســینی پور با اظهار اینکه در دو خیابان بهشهر به دلیل لوله 
کشی شــاهد قطع موقتی گاز بودیم که این مشکل سریع برطرف شد، افزود: 
متأسفانه مدیریت مصرف گاز در کشــور خوب تعریف نشده است زیرا اجرای 
ناقص طرح بهینه سازی ســوخت موتورخانه ها از جمله مسائل است.استاندار 
مازندران از افزوده شدن ۶0 هزار مشترک خانگی و تجاری طی یکسال گذشته 
در اســتان خبر داد و گفت: به ررغم آن زیرساخت های توسعه ای برای افزایش 

جریان گاز قابل توجه نبوده است.

اخبار کوتاه

رئیس اداره راه و شهرسازی شهرستان طارم، از اجرای سه 
پروژه مهم ملی راه ســازی در شهرستان طارم خبر داد و 
گفت: پروژه سه راهی طارم به منجیل با قوت در حال اجرا 
است و بیش از 1۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.به گزارش 
ایلنا از زنجان، سید غفور شــفیعی، از بخش راه به عنوان 
یکی از شاخص های مهم توسعه ای هر منطقه و استان یاد 
کرد و گفت: راه نقش بسیار مهم و اساسی در حمل و نقل 

کالا و مسافر دارد.
وی با بیان اینکه ۶ پروژه مهم راه ســازی در استان زنجان 
در حال انجام است، گفت: از این تعداد، سه پروژه ملی راه 
سازی در شهرستان طارم در دست اجرا است.رئیس اداره 
راه و شهرسازی شهرستان طارم، با بیان اینکه پروژه »سه 
راهــی طارم به منجیل« از پروژه های مهم اســتان زنجان 
بوده و ارتباط این اســتان با گیلان را برقرار می کند، تاکید 
کرد: این پروژه با پروژه »ملاســرا -شفت« و پروژه »کلور- 
درام« ســه پروژه مهم راه سازی هستند که در طارم اجرا 
می شود.شفیعی با بیان اینکه پروژه »درام-کلور« فعال بوده 
و پیمانــکار طبق قرار داد و جــدول زمانی بندی، عملیات 
خاکبرداری را تا بهار ســال 1۴0۲ به اتمام خواهد رساند، 
گفت: در صورت تامین اعتبار این مهم محقق می شــود و 

این پروژه مشــترک راه سازی با استان اردبیل است.وی به 
پروژه ســه راهی طارم به منجیل اشاره کرد و گفت: 1۶.۵ 
کیلومتر از این پروژه پیمان سپاری شده و با قوت در حال 
اجرا است و بیش از 1۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.رئیس 
اداره راه و شهرســازی شهرستان طارم، تصریح کرد: طول 
محور این پروژه »۸0 کیلومتر« است که »33.۵ کیلومتر« 
از ایــن پروژه که در حوزه ی شهرســان طارم اســت طی 

سالهای گذشته اجرا شده و برای تردد استفاده می شود.
شــفیعی با بیان اینکه پروژه ســه راهی طارم به منجیل 
مصوب ســفر رهبری در ســال ۸۲ بوده و به دلیل کمبود 
اعتبــارات کافی بعد از ۲0 ســال هنوز به اتمام نرســیده 
اســت، گفت: همچنین به علت صعب العبور بودن هزینه 
زیــادی برای اجرا می خواهد و ایــن مهم هم عامل کندی 
اجــرای پروژه بوده اســت.وی به پروژه محور »ملاســرا و 
شــفت« اشاره کرد و بیان داشــت: این پروژه در خصوص 
تامین اعتبار مشــکل دارد و اینکه بحث زیســت محیطی 
که در محدوده استان گیلان است هنوز مرتفع نشده ولی 
در داخل شهرســتان طارم این پروژه آغاز شده و با اجرای 
میــدان زیتون در ورودی جنوبی شــهر آببر این پروژه در 

حال انجام است.

احداث 27 کیلومتر خط انتقال آب 
در شهرستان طارم

از ســوی دیگر، مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
زنجان گفت: امســال با تامین اعتبار و طراحی شرکت آبفا 
و اجرای قرارگاه امام حســن مجتبی)ع(، ۲۷ کیلومتر خط 
انتقال آب در شهرســتان طارم احداث شده است.علیرضا 
جزء قاســمی، در گفت و گو با خبرنــگار ایلنا در زنجان، 
اظهــار کرد: طی ســال جاری 11 کیلومتر شــبکه توزیع 
آب آشــامیدنی نیز بــا اعتباری بالغ بــر ۴0 میلیارد ریال 
در این شهرســتان اجرایی شده اســت.مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب اســتان، ادامــه داد: عملیات احداث، اصلاح 
و بازسازی خطوط انتقال در ۲1 روستای شهرستان طارم 
اجرایی شده است که از این تعداد 1۴ پروژه توسط شرکت 
آبفا، ۷ پروژه با اجرای قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( و یک 
پروژه نیز در قالب مشارکت دهیاری با شرکت آبفا عملیاتی 
شده است.وی،  تصریح کرد: عملیات احداث خطوط انتقال 
جدید در ۷ روســتای شهرســتان طارم با اجرای قرارگاه 
امام حســن مجتبی)ع( به طول بیــش از 1۷ کیلومتر و با 
اعتباری افزون بر 100 میلیارد ریال انجام پذیرفته اســت.
وی بــه احداث ۵ باب مخزن ذخیــره آب با حجم ذخیره 

ســازی 1۵00 متر مکعب در روستاهای کهیا، دستجرده، 
تشــویر، گیلانکشه و غلام چم اشــاره کرده و گفت: برای 
احــداث این مخازن اعتبــاری بالغ بــر ۸۵ میلیارد ریال 
هزینه شــده است.مدیرعامل شرکت آبفای استان زنجان ، 
حفر و بهره برداری 3 رشــته قنات به طول ۲۸0 متر  در 
شهرستان طارم را نیز، یادآورد شد و گفت: این قنات ها در 
روســتاهای هارون آباد، هزار رود و شهر چورزق با اعتباری 
بالــغ بر 1۸ میلیارد ریال احداث شــده اســت.وی گفت: 
فروش ۴۷1 فقره انشعاب، شناســایی و جمع آوری ۲۷۷ 
فقره انشــعاب غیرمجاز و نصب 1۴ دستگاه کلرزن جدید 
در شهرها و روســتاهای  شهرستان طارم از دیگر خدمات 
شرکت آبفا طی سال جاری در این شهرستان می باشد.این 
مسئول با تاکید بر اینکه کیفیت آب خط قرمز شرکت آب 
و فاضلاب استان زنجان است، افزود: طی 10 ماهه امسال، 
نزدیک به 1۷ کیلومتر خط انتقال و 1۵ باب مخزن ذخیره 
آب در شهرستان طارم شستشو و ضدعفونی شده است.به 
گزارش ایلنا، با ابتکار دولت و همکاری قرارگاه امام حسن 
مجتبی)ع(، امسال 10 هزار روستا در کشور با تامین ۲00 
هزار میلیارد ریال اعتبار از سوی وزارت نیرو در قالب طرح 

جهاد آبرسانی، از نعمت آب آشامیدنی بهره مند می شوند.

مدیرعامل شــرکت آبفا خوزســتان با بیان اینکه همچنان 
کار رسیدگی به سیســتم فاضلاب اهواز ادامه دارد، گفت: 
اقدامات آبفا تا شش ماه دیگر ادامه دارد تا به کلی مشکلات 
آبگرفتگی حل شــود.محمدرضا کرمی نژاد در گفت و گو با 
ایسنا درباره آبگرفتگی ها در اهواز پس از بارش باران اظهار 
کرد: کارهای بســیاری از آغاز دولت ســیزدهم تا به امروز 
انجام شده است و در صورت وقوع بارش ها شاهد به حداقل 
رسیدن مشکلات در مناطق مشکل دار اهواز از جمله عین 
دو، کوی سیاحی و… بودیم؛ بنابراین در مناطقی که شبکه 
فاضلاب اجرا شده، رفع مشکلات آبگرفتگی را در پی داشته 
اســت.وی با بیان اینکه همچنان کار رسیدگی به سیستم 
فاضــلاب اهواز ادامه دارد، افزود: اقدامات آبفا تا شــش ماه 
دیگر ادامه دارد تا به کلی مشــکلات آبگرفتگی حل شود. 
برای مثال در مناطقی چون کیانشهر و کیان آباد با افزایش 
پمپ ها مقدار زیادی از مشکل آبگرفتگی حل شده اما باید 
خط لوله های دیگری اجرا شود تا برای همیشه این مشکل 
حل شود که پیمانکار مشــخص شده و به زودی شروع به 
کار خواهد کرد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان 

با اشــاره به مناطق دیگر اهواز گفــت: مناطق ادهم، کوی 
جمهوری، نخلستان ســمت منطقه پردیس، کسایی، سه 
راه خرمشــهر و یوســفی با فعال کردن کف شورها و قرار 
دادن پمپ هــای ســیار ان شــاءالله در بارندگی های آینده 
دیگر هیچگونه آبگرفتگی نخواهند داشــت.کرمی نژاد ادامه 
داد: خیابان خرداد در منطقه کیانپارس که همیشــه دچار 
آبگرفتگی می شد با قراردادن پیمانکار جدید ظرف یک ماه 
آینده مشــکلش به طور کامل حل خواهد شــد.مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب خوزستان اظهار کرذ: از بین اجرای 
300 کیلومتر خط لوله در ۶00 خیابان اهواز، حدود یک و 
نیم خیابان به نام سعادت و پودات در امانیه نشست کرد که 
امری طبیعی است. البته این معنا را نمی دهد که می تواند 
قابل قبول باشد و این ریزش ها برای ما هم قابل قبول نیست 
و در ایــن دو خیابان نیز پیمانکار پای کار آمد و پیگیر رفع 
مشکل شده است.کرمی نژاد با اشاره به پس زدگی فاضلاب 
در باند کندرو بلوار شهید سلیمانی چهارشیر اهواز که باعث 
نشست زمین شــد، گفت: ریزش از روز سه شنبه مشاهده 
شــد. پس از آن تصمیم گرفتیم مســاله را رفع کنیم اما تا 

پیمانکار کار خود را شــروع کرد اندکی زمانبر شد. اکنون 
کار به سرعت در حال اجرا است تا مشکل آن برطرف شود.
کرمی نــژاد عنوان کرد: گاهی خطی اجرا شــده اما ناگهان 
می بینیم مشکلی رخ داده است که با بررسی موضوع متوجه 
می شویم دستگاه های دیگر بدون هماهنگی با اقداماتی که 
انجام داده اند، به خطوط شــبکه فاضلاب آسیب رسانده اند.
کرمی نژاد بیان کرد: کار فاضلاب به ویژه در اهواز ســخت 
و سنگین اســت. در شهرهای دیگر اگر در دو کیلومتر کار 
انجام شود اثر آن مشــاهده می شود اما در اهواز شرایط به 
گونه ای اســت که باید همزمان در ۵0 خیابان کار شــود.
وی گفت: در بســیاری از خیابان هایی که کار اجرایی شده، 
رضایت مندی حاصل شــده است اما ریزش در یک خیابان 
یا دیر آســفالت کردن یک خیابان، کل زحمات ما را بر باد 
می دهد.مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خوزستان افزود: 
هــر چند کارهای زیادی انجام شــده امــا کارهای زیادی 
نیــز باقی مانده که باید انجام شــوند اما مردم خوزســتان 
و اهــواز باید بدانند که عزم دولت بــرای اجرای پروژه های 
خوزستان و مشــکل دیرینه فاضلاب اهواز جزم است و ما 

هم شــبانه روز تلاش می کنیم تا مشکلات برطرف شود.وی 
ضمن عذرخواهی از مردم به دلیــل وقوع آبگرفتگی ها در 
برخی از مناطق گفت: در بارندگی اخیر اهواز آبگرفتگی در 
مناطقی رخ داد که شــبکه فاضلاب در آن مناطق اجرایی 
نشده است.کرمی نژاد عنوان کرد: براساس برنامه ریزی های 
انجام شــده در سریع ترین زمان ممکن شبکه فاضلاب را در 
مناطق مختلف اجرایی خواهیم کرد تا با مشکل آبگرفتگی 
پس از بارش ها مواجه نشوند.وی ادامه داد: با اجرای شبکه 
فاضــلاب در مناطق باقی مانده، امیدواریم در بارندگی های 
آینده مشــکلی برای مردم و ساکنان مناطق مختلف اهواز 
در بحث آبگرفتگی ها ایجاد نشــود. در این زمینه کارهای 
قابل توجهی در شــبکه فاضلاب اهواز و کارون انجام شده، 
اما تا زمان تکمیل این اقدامات نیمه تمام، قطعا با مشکلاتی 
مواجه خواهیم بود.مدیرعامل آبفا خوزســتان با بیان اینکه 
علت تمام نشــدن طرح جامع فاضلاب اهــواز محدودیت 
زمانی بوده اســت، خاطرنشان کرد: هیچ کوتاهی در اجرای 
شبکه فاضلاب اتفاق نیفتاده و امیدواریم تا سال آینده این 

طرح را تکمیل کنیم.

نماینده مردم بابل در مجلــس با بیان اینکه 
این شهرســتان به عنوان شهر المپیکی ایران 
معروف اســت، گفــت: امکانات ورزشــی آن 
متناسب با ظرفیت ها نیست.مهدی سعادی در 
گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: بابل دارای 
ظرفیت بالقوه و بالفعل در عرصه ورزشی است 
که امــروز بعنوان المپیکی ترین شــهر ایران 
شناخته می شود اما متأسفانه امکانات ورزشی 
این شهرستان اصلًا متناسب با این ظرفیت ها 

نیست.
وی افزود: جای تأســف است پرجمعیت ترین 
شهرســتان استان، از یک اســتادیوم ورزشی 

اســتاندارد به ویژه در عرصه فوتبال برخوردار 
نیســت و عقب ماندگی ها در این عرصه آنقدر 
زیاد است که تیم های ورزشی این شهرستان 
باید در اســتادیوم های ورزشی شهرستان های 
همجوار مسابقات خود را برگزار کنند.وی ادامه 
داد: متأســفانه از زمین ورزشی 1۶ هکتاری 
حیدرکلا شش هکتار توسط معارضین تصرف 
شــده و تنها 10 هکتار از آن باقیمانده است 
که پس از 1۸ ســال، تنها استادیوم تخصصی 
دو ومیدانی احداث شــده است.سعادتی ادامه 
داد: همین ورزشــگاه تخصصی دو و میدانی 
حیــدرکلا از امکانــات جانبی مانند ســامانه 

گرمایش و خنک کننده برخوردار نیســت و 
لازم است با دستور وزیر هر چه زودتر تجهیز 
شود و با تکمیل و تجهیز ورزشگاه حیدرکلا، 
این مجموعه ورزشی می تواند میزبان مسابقات 
مطرح کشوری و بین المللی شود.این نماینده 
مجلس گفت: بابل دارای ۲۵ هزار ورزشــکار 
حرفه ای و نیمه حرفه ای، ســرانه ورزشی این 
شهرستان بســیار پایین اســت و در صورت 
سرمایه گذاری درست در این عرصه و شکوفا 
شــدن اســتعدادها می تواند قهرمانان بزرگ 
کشــوری و جهانی را از این شهرستان معرفی 

کند.

گروه شهرستانها – رضا ایمانپور: مراسم معارفه مدیر 
روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی با 
حضور مدیرکل دفتر روابط عمومی و امور بین الملل توانیر، 
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی بــرق آذربایجان غربی، 
معاونین و جمعی از مدیران این شــرکت در محل ســالن 

جلسات برگزارشد.
در ابتدای این مراســم مهندس طاهــر کیامهر مدیرعامل 
شــرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی ضمن اشــاره 
به نقش موثــر روابط عمومی های صنعت برق کشــور در 
گذر موفق از پیک بار تابســتان 1۴01 ، عنوان کرد: روابط 
عمومی تلفیقی از علم، هنر و تخصص می باشد و به عنوان 

آیینه تمام نمای ســازمان به شمار می رود.وی افزود : یکی 
از مهم ترین وظایف روابط عمومی اطلاع رسانی می باشد که 
اکنون با فرمان جهاد تبیین مقام معظم رهبری این روابط 
عمومی است که می بایست پیشگام جهاد تبیین در سازمان 
باشد؛ در راستای عمل به این وظیفه خطیر سرعت، دقت و 
شفافیت در ارائه اطلاعات همواره باید سرلوحه عمل روابط 

عمومی باشد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی با بیان 
اینکه روابط عمومی رکن اساسی و زبان گویای یک سازمان 
اســت تصریح کرد: روابط عمومی هنر مردم داری اســت؛ 
مدیریت پایگاه اطلاع رســانی، هماهنگی با رسانه ها، تهیه 

اخبار عملکردی برگزاری مراســمات کاری سخت و دشوار 
است و قدردان زحمات روابط عمومی در این حوزه هستیم. 
همچنین در ادامه این مراســم علی اکبری مدیر کل دفتر 
روابط عمومی  و امور بین الملل توانیر اضافه کرد: تابســتان 
1۴01 بــه همت تلاش و زحمات یکایک همکاران صنعت 
برق با موفقیت سپری شد زمستان امسال نیز با هم افزایی 
صنعت برق و شــرکت گاز و با همــکاری و همراهی مردم 
امیدواریم ایام پیک بار را با موفقیت پشــت ســر بگذاریم.
علی اکبری خاطرنشان کرد: روابط عمومی از مدیران ارشد 
ســازمان اســت، روابط عمومی اصل بوده و اصالت خود را 
از مدیر ســازمان می گیرد؛ یک خبر یــک جمله از روابط 

عمومی می  تواند موجب آرامش خاطر یا طوفانی شــود به 
همین دلیل هر یک کلمه و جمله ای که توسط سخنگوی 

سازمان که همان روابط عمومی است، مهم می باشد. 
مدیر کل دفتر روابط عمومی و امور بین الملل توانیر عنوان 
کرد: ذهنیت و عینیتی که هر ســازمان در بین مردم دارد 
همان چیزی اســت که روابط عمومی از ســازمان در ذهن 

مردم ایجاد کرده است. 
صنعت برق همواره به دنبال خدمت بی منت به ساده ترین 
روش ممکن اســت و وظیفه روابط عمومی است که روابط 
عمومی بایــد به بهتریــن نحو ممکن این امــر را به مردم 

بشناساند.

اجرای ۳ پروژه مهم ملی راهسازی در شهرستان طارم

تأمین نشدن اعتبار باعث کندی پروژه های راهسازی طارم است

طرح فاضلاب اهواز کی به پایان می رسد؟

امکانات ورزشی بابل مناسب نیست

روابط عمومی  شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی باید پیشگام جهاد تبیین باشد


